
      Poseł na Sejm RP             Oborniki, dnia 25.11.2019 rok 

      Krzysztof Paszyk 

      Klub Parlamentarny PSL-KP 

 

 

                                                                           Sz. Pani 

                                                                           Elżbieta Witek 

                                                                           Marszałek Sejmu RP 

 

 

  Na podstawie art. 191 i 192 Regulaminu Sejmu RP wnoszę interpelację poselską 

skierowaną do Pana Krzysztofa Jurgiela – Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie 

zagrożenia afrykańskim pomorem świń dla hodowli trzody chlewnej w Wielkopolsce. 

 

 

                                                                                                      Z wyrazami szacunku 

                                                                                                      /-/ Krzysztof Paszyk 

 

 

Sz. Pan 

Krzysztof Jurgiel 

Minister Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi 

 

Interpelacja poselska 

 

 

 w sprawie zagrożenia afrykańskim pomorem świń dla hodowli trzody chlewnej w 

Wielkopolsce 

 

 W odpowiedzi na liczne głosy rolników i organizacji rolniczych, wyrażających zaniepokojenie 

przypadkiem afrykańskiego pomoru świń odnotowanym w powiecie wschowskim, wnoszę 



interpelację poselską w sprawie zagrożenia afrykańskim pomorem świń dla hodowli trzody 

chlewnej w Wielkopolsce.    

       Główny lekarz weterynarii poinformował, że w czwartek, 14 listopada 2019 r., na podstawie 

wyników badań przeprowadzonych w Państwowym Instytucie Weterynaryjnym - Państwowym 

Instytucie Badawczym w Puławach potwierdzono wystąpienie pierwszego przypadku afrykańskiego 

pomoru świń (ASF) u dzików w powiecie wschowskim, w województwie lubuskim. Gmina Sława, 

gdzie znaleziono dzika zarażonego ASF, sąsiaduje bezpośrednio z powiatem wolsztyńskim w 

województwie wielkopolskim. Wielkopolscy rolnicy obawiają się, że wirus ASF może także 

pojawić się w ich województwie. Miałoby to ogromne konsekwencje dla regionu, w którym 

prowadzi się hodowlę ok. 4 mln sztuk świń, który jest największym zagłębiem hodowli trzody 

chlewnej w kraju i w którym szczególnie duża liczba firm i miejsc pracy jest bezpośrednio 

powiązana z hodowlą świń. 

   Stąd też, w odpowiedzi na pytania i obawy rolników, zwracam się do Pana Ministra                                    

z następującymi pytaniami: 

 

1. Jakie działania zamierza Pan Minister podjąć w najbliższych miesiącach celem 

zapobieżenia dalszemu rozprzestrzeniania się wirusa ASF? 

2. Czy zostaną podjęte szczególne środki ostrożności celem uchronienia największego 

centrum hodowli trzody chlewnej w kraju, województwa wielkopolskiego, przed 

rozprzestrzenianiem się wirusa ASF? 

 

 

 

 

Z wyrazami szacunku 

/-/ Krzysztof Paszyk 


